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СПРАВЕДЛИВІСТЬ — ЙОГО ГРОМАДСЬКЕ ПОКЛИКАННЯ

30 РОКІВ КОМПЛЕКСНІЙ ДИТЯЧО-ЮНАЦЬКІЙ СПОРТИВНІЙ ШКОЛІ ПЕРВИННОЇ ПРОФСПІЛКОВОЇ ОРГАНІЗАЦІЇ ХМЕЛЬНИЦЬКОЇ АЕС

На правому березі
мальовничої річки Горинь,
на кордоні трьох областей
— Хмельницької, Рівнен-
ської і Тернопільської, роз-
ташоване невеличке міс-
течко Нетішин, яке веде
свою історію від одноймен-
ного села, заснованого у
1542 році.

Сучасна історія цього
населеного пункту почина-
ється з січня 1981 року,
коли поряд зі старовинним
селом, на місці споконвіч-
них лісів і боліт, було вико-
пано ковш грунту під фун-
дамент першого енерго-
блока майбутньої Хмель-
ницької атомної електрос-
танції, а за кілька кіломет-
рів від майбутньої АЕС
почалося зведення міста
енергетиків. У 1984 році
селище отримало статус
міста, нині тут проживає
понад 35 тисяч мешканців.
Рівно через шість років
після початку будівництва
нова атомна електростан-
ція дала перший струм.

У спортивному відно-
шенні Нетішин унікальний.
Де ще на карті нашої країни
знайдеш місто з такою кіль-

кістю населення, у якому б
зросли дві олімпійські чем-
піонки, 11 заслужених май-
стрів спорту, 20 майстрів
спорту міжнародного кла-
су, 60 майстрів спорту.
Понад 130 медалей різного
гатунку вибороли місцеві
спортсмени тільки на офі-
ційних змаганнях світового
і європейського рівня.
Переможцями та призера-
ми європейських і світових
чемпіонатів серед дорос-
лих та молоді неодноразо-
во ставали заслужені майс-
три спорту Руслан Задвор-
ний, Дмитро Бабійчук,
Юрій Пилипчук, Іван Ва-
сильчук, Олег Штурбабін,
Дмитро Бойко, Аліна Кома-
щук, майстри спорту між-
народного класу Дмитро
Пундик, Олександр Торчук,
Євген Аулов, Станіслав
Конопацький.

На І Європейських іг-
рах у Баку влітку минулого
року Нетішин був пред-
ставлений чотирма спорт-
сменами — фехтувальни-
цями А. Комащук і О. Жов-
нір та самбістами Д. Ба-
бійчуком та І. Васильчуком.
І тепер до Олімпіади в Ріо-

де-Жанейро у складі збір-
них команд України готу-
ються кілька місцевих спорт-
сменів.

СПОРТИВНА БАЗА
АТОМНИКІВ

Кузнею спортивних та-
лантів безперечно треба
вважати місцеву комплекс-
ну дитячо-юнацьку спор-
тивну школу первинної
профспілкової організації
Хмельницької АЕС ДП НАЕК
«Енергоатом» (голова —
М.В. Гук).

Протягом останніх п'яти
років КДЮСШ ППО «ХАЕС»
(директор – В.Л. Кравчук)
постійно входить до числа
переможців Всеукраїнсь-
ких конкурсів-оглядів, ви-
переджаючи школи провід-
них обласних центрів краї-
ни. У 2011 році за підсумка-
ми Всеукраїнського огляду-
конкурсу з розвитку олім-
пійських видів спорту неті-
шинці посіли перше місце
серед усіх спортивних шкіл
України, а з 2010-го постій-
но входять до трійки призе-
рів у Всеукраїнському огля-
ді-конкурсі на кращу поста-
новку роботи спортивних

шкіл ФСТ «Україна». З 2004
року їм нема рівних серед
спортивних шкіл у Хмель-
ницькій області.

У чому ж феномен шко-
ли?

Гучна слава нетішин-
ського спорту народилася
не на порожньому місці.
Вона почала формуватися
ще у вісімдесятих роках,
під час зведення атомної
станції, у трудовому колек-
тиві будівельників АЕС, а

підвалини її закладали вчи-
телі фізичного виховання
місцевих шкіл і професій-
но-технічного училища.
Центром розвитку спорту
та підготовки атлетів посту-
пово став колектив фіз-
культури атомників.

«Ми приділяємо велику
увагу фізкультурно-спор-
тивній роботі на підприєм-
стві, — відзначає Михайло
Гук. — Це — важливий еле-
мент соціальної політики

компанії НАЕК «Енерго-
атом» і її відокремленого
підрозділу «Хмельницька
АЕС». Адже саме на базі
спортивного комплексу
«Енергетик» займаються
фізкультурою та спортом
не лише працівники атом-
ної електростанції, а й усі
охочі мешканці міста. Ми
усвідомлюємо, що здо-
ров'я людини — питання

НЕТІШИН — КУЗНЯ СПОРТИВНИХ ЗІРОКНЕТІШИН — КУЗНЯ СПОРТИВНИХ ЗІРОК

(Закінчення на 3-й стор.)

Руслан ЗАДВОРНИЙ

СПЕЦІАЛІЗОВАНІ МСЧ МАЮТЬ ПРАВО НА ЖИТТЯ!

Основну частину її назви
життя потроху відсікає, бо вся
наша медична галузь перма-
нентно перебуває в стадії
реорганізації, оптимізації, еко-
номізації… Тож нагорі й вирі-
шили, що СМСЧ №19 доцільні-
ше передати на баланс місце-
вої ради, незважаючи на те що
там і без цього не знають, що
робити з «рідними», давно
причепленими до міського
гаманця медзакладами.

Кіровоградська спеціалізо-
вана медсанчастина, яку міс-
цеві називають «Сосни», — це
лікарня гірників шахти «Інгуль-
ська». Крім них, вона обслуго-
вує працівників «Кіровгеології»
(ГРЕ№37), БМУ№5. Раніше тут
обстежувався, консультував-
ся, лікувався увесь Кіровоград,
бо її медики завжди по праву
вважалися високопрофесійни-
ми. У лікарні, зокрема, давно
освоїли унікальну спеціаліза-
цію — ендопротезування суг-
лобів та остеосинтез складних
переломів, тобто новітнє ліку-
вання кісток і суглобів. Голов-
лікар, хірург, кандидат медич-
них наук Олександр Барков
має три патенти України на
винаходи, спрямовані саме на
боротьбу з цими хворобами.

Утім, остаточно долю мед-
закладу ще не вирішено, але
хмари над ним уже зібралися.
Обговорюються різні варіанти
— від переведення лікарні на
баланс міста до закриття.
Натомість є думки облаштува-
ти тут відділення гемодіалізу,
перенести сюди обласну стан-
цію переливання крові...

Звісно, пацієнти лікарні
стурбовані цими новинами.

— Спеціалізована медико-
санітарна частина і наша шахта

завжди працювали в тандемі,
— бідкається директор урано-
вої шахти «Інгульська» Равіль
Агліулін. — Беручи нову люди-
ну на роботу, ми гарантували їй
медичне обслуговування. Як-
що медсанчастина відійде у
небуття, де лікуватимуться
шахтарі? Пропонують за міс-
цем проживання, але навіщо
ламати усталену, добре від-
працьовану схему?

— Повинна ж бути хоч
якась послідовність у діях
держави... — категоричний в
оцінках голова ради ветера-
нів шахти «Інгульська» Павло
Семинич, звертаючись до
місцевої влади. — І соціальна
логіка... Ми — три тисячі ве-
теранів, інвалідів, регресни-
ків зі стажем роботи в шахті
понад 22 роки — організову-
ватимемо мітинги й акції про-
тесту, аби відстояти «Сосни».

За словами Олександра
Баркова, одним із найвагомі-
ших міністерських аргументів
щодо урізання коштів на утри-
мання закладу є зменшення
кількості пацієнтів. Однак це не
так — і поліклінічне, і стаціонар-
ні відділення мають понад сто-
відсоткову відвідуваність. За
медсанчастиною закріплено
майже вісім тисяч пацієнтів —
працівників підприємств та
членів їхніх родин, жителів при-
леглого мікрорайону. Тут уже
відбулося скорочення ліжко-
місць, після чого збереглося 20
у хірургії і по 10 — у терапії та
неврології. Але й 20 місць у
хірургічному відділенні оптимі-
заторам теж видаються неви-
правданою розкішшю.

— За кордоном нині також
практикують скорочення ста-
ціонарів. Проте натомість з’яв-

ляються паліативні відділення,
хоспіси, — розмірковує і спів-
ставляє факти Олександр
Васильович. — У нас за 20 хво-
рими закріплений один хірург,
а там — чотири. Ось і виходить,
що ми оптимізуємо те, що
цьому не повинно б підлягати,
тобто не скорочуємо, а, як
кажуть, тупо ділимо на нуль.
Причому все: лікарню, лікаря,
пацієнта...

Півстоліття тому, засно-
вуючи спеціальні медсанча-
стини при шахтах, держава
бралася обслуговувати і пра-
цівників, і пенсіонерів, і регрес-
ників — шахтарів із виробничи-
ми травмами. Були ухвалені
відповідні закони, які, до речі,
чинні й сьогодні. Директор
департаменту охорони здо-
ров’я Олег Рибальченко і
заступник голови облдержад-
міністрації Сергій Коваленко
(здається, ці посадовці беруть
найактивнішу участь у вирі-
шенні долі шахтарської лікарні)
розповідають, що «Сосни»
можуть знайти свою нішу в
системі медпослуг міста й
області. Мовляв, іще поперед-
ня міська влада погоджувалася
все майно медсанчастини
передати на обласне утриман-
ня. За такого розвитку подій
департамент домагався б збе-
реження за лікарнею амбула-
торної й стаціонарної медичної
допомоги. Але частину площ,
вважають чиновники, все ж
необхідно передати іншому
обласному медзакладу.

З усього видно, що зміни у
діяльності «Сосен» — невідво-
ротні. Подальшу долю медзак-
ладу вирішуватимуть у МОЗ
України, виконкомах міста та
області й, звісно ж, у владних
кулуарах, чого, мабуть, слід
остерігатися найбільше. У цій
ситуації своє вагоме слово
мали б сказати громада та
колектив закладу.

Олег ШВЕРНЕНКО
Кіровоградська область

Хмари над «Соснами»Хмари над «Соснами»

Мас тер участка по ре мон ту со су -
дов ре ак тор но го от де ле ния Игорь Си -
ма ков вот уже 21 год па рал лель но с
ос нов ной ра бо той за ни ма ет ся проф -
со юз ной де я тель нос тью. В боль шом
энер го ре монтном под раз де ле нии он
за мес ти тель пред се да те ля це хо во го
проф со юз но го ко ми те та. 

В 1992 го ду Игорь Сер ге е вич при е хал
на За по рож скую АЭС из Санкт-Пе тер -
бур га. Рас ска зы ва ет, что увидел этот
ком пак тный и ухо женный го род, за ме ча -
тель ных лю дей и ре шил ос тать ся. А тре -
мя го да ми поз же стал за ни мать ся об -
щес твен ной проф со юз ной ра бо той. По -
на ча лу ему очень по мог ли доб ро же ла -
тель ность и под дер жка кол лег по це ху и
проф со юз но го ко ми те та. На мой воп рос,
был ли у не го опыт ра бо ты с людь ми,
Игорь Сер ге е вич от ве тил, что вся его
жизнь свя за на с боль шим ко ли чес твом
лю дей, по то му что жил в ин тер на те и об -
ще жи тии, а в ар мии был ком сор гом ро ты.

Его обос тренное чув ство спра вед ли -
вос ти как нель зя бо лее ока залось кста ти
в проф со юз ной ра бо те. Для не го глав ное
— иметь воз мож ность по мо гать лю дям.
Ко неч но, не лег ко со че тать ос нов ной
про из вод ствен ный труд и боль шую за ня -
тость в цех ко ме. Но мо раль ное удов лет -
во рение от то го, что он мо жет оказать со -
дей ствие и ре аль ную по мощь в ре ше нии
не толь ко про из вод ствен ных, но и жи тей -
ских проб лем, ни с чем не срав ни мо. Бе -
зус лов но, здесь тре бу ют ся мно гие не об -
хо ди мые для та кой ра бо ты ка чес тва:
преж де все го чес тность и доб ро по ря -
доч ность, ор га ни за тор ские спо соб нос ти
и нас той чи вость в дос ти же нии ре зуль та -
та, умение быть од нов ре мен но пси хо ло -
гом и дип ло ма том, что бы рас по ло жить к
се бе че ло ве ка, вник нуть в его проб ле мы,
на ко нец, прос то по-че ло ве чес ки под дер -
жать. По то му что те бе не прос то ока зали
до ве рие, лю ди ждут от тво ей ра бо ты
мно го го, и ес ли сог ла сил ся быть проф -
со юз ным ак ти вис том — со от вет ствуй.

С нас туп ле ни ем ле та, по жа луй, са -
мым ак ту аль ным нап рав ле ни ем яв ля ет ся
рас пре де ле ние пу те вок для взрос ло го и
дет ско го от ды ха. В лю бое вре мя го да лю -
ди с тя же лы ми за бо ле ва ни я ми нуж да ют -
ся в по мо щи, ко то рую ока зы вают из
средств це хо во го ко ми те та и при не об -

хо ди мос ти об ра ща ют ся в проф ком
ЗАЭС. Ник то не от ме нял те ку щую ра бо ту
с проф гру пор га ми, до ве де ние до ра бот -
ни ков ин фор ма ции пос ле про ве де ния
кон фе рен ций. По ми мо все го про че го
Игорь Сер ге е вич в цех ко ме воз глав ля ет
ко мис сию по тру ду и за ра бот ной пла те,
что под ра зу ме ва ет от сле жи ва ние вып лат
по боль нич но му лис ту и мно гие дру гие
ню ан сы. 

Сов ме ще ние про из вод ствен ной и
об щес твен ной де я тель нос ти час то про -
ис хо дит в ущерб лич но му вре ме ни, но по
глу бо ко му убеж дению Игоря Сер ге е ви ча
оно то го сто ит, по то му что лю ди в не го
ве рят! 

На мой воп рос о том, пом нят ся ли в
его проф со юз ной ра бо те ка кие-то мо -
мен ты, ко то ры ми мож но гор дить ся, он
от ве тил, что по су ти гор диться мож но
каж дым до ве ден ным до кон ца де лом.
Прос то он не при да ет сво им дос ти же ни -
ям та ко го боль шо го зна че ния, по то му что
для не го это обычный ежед невный труд.
Раз мыш ляя о бли жай ших пла нах, го во -
рит, что неп ло хо бы ло бы во зоб но вить
твор чес кую це хо вую ко ман ду для
участия в кон кур сах «Мы так жи вем, ра -
бо та ем и от ды ха ем» в раз лич ных жан рах. 

Мы же ла ем Игорю Си ма ко ву и всем
проф со юз ным ак ти вис там даль ней ших
ус пе хов в ра бо те и не ис ся ка е мой
энергии!

Ла ри са ЮРЬ Е ВА,
фо то ав то ра

СОГ ЛА СИЛ СЯ БЫТЬ ПРОФ СО ЮЗ НЫМ
АК ТИ ВИС ТОМ — СО ОТ ВЕТ СТВУЙ! Сотні квадратних метрів добротних приміщень, котрі

можна пристосувати, скажімо, під розважальний бізнес чи
готель для «обраних»… Така перспектива замаячіла перед
кіровоградською спеціалізованою медико-санітарною
частиною (СМСЧ №19) Міністерства охорони здоров’я
України.
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СВІТЛО І ТЕПЛО — ПИТАННЯ БЕЗПЕКИ ЛЮДИНИ І ЇЇ СІМ’ЇВИМОГИ УЧАСНИКІВ МАРШУ ПРОТЕСТУ — У ДІЇ

На прес-конференції, що відбулася в
інформаційному агентстві УНІАН (м. Київ)
8 липня, генеральний директор Чорно-
бильської АЕС Ігор Грамоткін зробив
заяву щодо інформаційної війни, яку
розпочато проти очолюваного ним під-
приємства, колективу та адміністрації
ЧАЕС. За його словами, це безпосеред-
ньо пов'язано зі спробами окремих
представників силових структур, задія-
них у незаконній реалізації ресурсів з 30-
кілометрової зони, загальмувати процес
реформування зони відчуження.

Зокрема, Ігор Грамоткін заявив:
«Активність ЧАЕС щодо перетворення
зони відчуження, її ініціативи з питань
реформування були почуті Президен-
том. Сьогодні Україна впритул набли-
зилася до створення концерну по
поводженню з ядерними матеріалами.
Успіхи, яких в останні роки добився наш
колектив, однозначно дають зрозуміти,
що єдиним підприємством, яке здатне

сьогодні на законних підставах ефек-
тивно працювати в цьому напрямі, є
ЧАЕС. Однак представники навколокри-
мінального бізнесу, котрі багато років
працюють пліч-о-пліч з деякими особами
із силових структур і мають на незакон-
ному продажі металу багатомільйонні
прибутки, не готові віддавати свій «біз-
нес» під контроль держави. Вони пра-
гнуть загнати все в тінь. Таке підприєм-
ство, як Чорнобильська АЕС, яке працює
виключно у правовому полі, їх конче не
влаштовує. За свою мету вони обрали
дискредитацію персоналу і керівництва
ЧАЕС та подальший розвал Чорнобиль-
ської АЕС на кілька підприємстві... Як
підсумок, спільна діяльність поліції і
бандитів ставить під загрозу реалізацію
міжнародних проектів. Вилучення сер-
верів, оргтехніки, договорів блокує
роботу підприємства, а інформаційна
війна підриває довіру західних партнерів і
шкодить усій Україні».

Голова профспілкового комітету
ЧАЕС Максим Орлов у свою чергу заз-
начив: «Поведінка окремих співробіт-
ників Національної поліції плямує честь і
гідність колективу ЧАЕС, стеження, об-
шуки, утримування протягом тривалого
часу в неналежних умовах ні в чому
неповинних працівників станції, численні
процесуальні порушення, недотримання
основних конституційних прав змушують
нас вимагати від Генерального проку-
рора, щоб він узяв розслідування цієї
справи під свій контроль. У свою чергу,
від імені колективу можу запевнити, що
Чорнобильська АЕС повністю відкрита
для будь-яких перевірок і розслідувань,
керівники і співробітники готові давати
правдиві свідчення. Єдина вимога — щоб
це було об'єктивне розслідування осо-
бами, які не «зав'язані» на бізнесі в 30-
кілометровій зоні. Ми наполягаємо на
повноцінному інформаційному висвіт-
ленні всього, що відбувається!».

У червні відзначався Всесвітній
день донора крові. Статус «Почес-
ний донор» мають 102 працівники
Южно-Української АЕС. Це люди, які
безоплатно здали кров у кількості
40 разових максимальних доз,
незалежно від періодів часу між
здачею крові. А загалом на атомній
станції працює 379 донорів.

Ряди почесних донорів-атомників
нині поповнилися. Четверо працівників
Южно-Українського енергокомплексу
— майстер цеху теплової автоматики
та вимірювань Василь Тєрєхов, два
слюсарі енергоремонтного підрозділу
— Юрій Горшков і Юрій Слизький, а
також контролер того ж таки енергоре-
монтного підрозділу Уляна Федько —
отримали з рук завідувачки відділення
заготівлі та переробки крові, голови
первинної профспілкової організації
СМСЧ-2 Людмили Староконь посвід-
чення «Почесний донор України». 

Уляна Федько колись вирішила
підтримати чоловіка, який здавав кров,
а потім уже для них обох донорство
стало частиною життя. Уляна каже, що
до неї почали звертатися друзі, знайо-
мі і незнайомі люди — хтось захворів
сам, у когось хворіли батьки, в інших
були вагітними дружини, і усім їм

потрібна була кров. Василь Тєрєхов
проходив військову службу в Афга-
ністані під час усім відомих військових
подій, які відбувалися на території цієї
країни, то там кров потрібна була дуже
часто. Поки служив у війську, татові
Василя зробили три операції, то син і
вирішив стати в майбутньому доно-
ром. Юрій Горшков здає кров з 1992
року і каже, що ця справа стала неві-
д’ємною частиною життя. 

Саму ж завідувачку відділення
заготівлі та переробки крові СМСЧ-2
Людмилу Староконь 14 червня було

нагороджено Відзнакою Атомпроф-
спілки України. 

Донором може стати кожен грома-
дянин України, якому виповнилося 18
років та який пройшов необхідне
медичне обстеження, за умови відсут-
ності протипоказань, визначених
Міністерством охорони здоров’я
України. Приємно усвідомлювати той
факт, що є в нашій країні небайдужі
люди, адже кожного разу, коли здаєш
кров, ти рятуєш чиєсь життя.

Оксана МІСЮКЕВИЧ
Фото А. ЧЕРИЧЕНКА

До те ми
Під го лову ван ням мі ніс тра со ці аль ної по лі ти ки

Ан дрія Ре ви від бу ло ся роз ши ре не за сі дан ня за
участю пред став ни ків ор га нів ви ко нав чої вла ди та
проф спіл ко вої сто ро ни з узгодження змісту
проекту Генеральної угоди.

У по ряд ку ден но му пла ну ва ло ся роз гля ну ти лише
од не пи тан ня – «Про уз год жен ня зміс ту пун кту 2.29
про ек ту Ге не раль ної угоди на но вий строк». Проф спіл -
ків ці на по ля га ли вик лас ти нор му в та кій ре дак ції: «За -
без пе чу ва ти про тя гом 2017 ро ку ско ро чен ня гро шо во -
го роз ри ву між роз мі ром по са до во го ок ла ду (та риф ної
став ки) пра ців ни ка І та риф но го роз ря ду Єдиної та риф -
ної сіт ки і мі ні маль ною за ро біт ною пла тою тем па ми, що
пе ре ви щу ють тем пи прог ноз ної ін фля ції». Про те зій -
шли ся на ва рі ан ті, зап ро по но ва но му фа хів ця ми Мі ніс -
тер ства со ці аль ної по лі ти ки: «... у роз мі рі, що пе ре ви -
щує прог ноз ний ін декс спо жив чих цін».

Цього разу до порядку
денного засідання уряду
внесли корективи представ-
ники профспілок, які дали
старт Всеукраїнській акції
профспілкових об’єднань
(див. «АУ» №27, 2016 рік. —
Ред.). Кілька тисяч осіб під
стінами Будинку уряду 6 лип-
ня виступили проти підви-
щення комунальних тарифів.
Ця акція протесту не набрала
обертів. За півгодини пред-
ставникам профспілок вда-
лося окреслити особисто
Прем’єр-міністрові Володи-
миру Гройсману свої головні
вимоги. Він зняв завісу таїни
з цього питання вже в залі
засідань уряду: «Відбувся об-
мін думками щодо розв’язан-
ня актуальних проблем. У
Києві зібралися люди з різних
територій, щоб висловити
думки і погляди. Вони це зро-
били не за гроші. Ми обгово-
рили питання формування
нової Генеральної угоди між
профспілками і урядом».

Під час нинішнього засі-
дання відбулася презента-
ція звіту роботи уряду за
другий квартал 2016 року.
Перед тим як озвучити
зроблене новим складом
Кабінету Міністрів, Воло-
димир Гройсман приділив
кілька хвилин пріоритетному
питанню — розвитку націо-
нальної економіки. Він пе-
вен, що заробітна плата має
вийти із тіні, а праця людей
гідно оплачуватися.

Прем’єр окреслив фор-
мулу успіху: «Це можливо
досягти двома шляхами.
Перший — слід розвивати
економіку. Вона дає про-
дукт, ми піднімаємо заробіт-
ні плати вчителям, лікарям,
пенсіонерам. Нині маємо
певні позитивні сигнали
розвитку економіки, певні
можливості, щоб реформу-
вати систему оплати праці в
країні.

Другий напрям — попу-
лістичний: взяти тисячу гри-
вень і дати незахищеним
верствам населення. Люди
стануть ще біднішими. Якщо
друкарський верстат на це
працюватиме, то народ не
стане багатшим».

Глава уряду попросив
народних депутатів розбло-
кувати роботу Верховної
Ради та ухвалити бодай два
законопроекти. Перший з
них стосується створення
наглядової ради Національ-
ного банку за квотою парла-
менту. «Ми не втручаємося в
ці справи, хай парламент з
прізвищами визначається
сам. НБУ надасть звіт нагля-
довій раді, а вона затвер-
дить та спрямує 38 мільяр-
дів гривень на потреби укра-
їнців. Інакше будуть під
загрозою соціальні виплати
з вини тих, хто блокує робо-
ту Верховної Ради», —
додав прем’єр.

З першого грудня цього
року Кабінет Міністрів пла-
нує підвищити рівень соці-
альних стандартів — зарплат
і пенсій — у середньому на
10,3%. В уряді свідомі того,
що цієї суми замало, саме
тому обіцяють і надалі  шука-
ти шляхи зробити «справед-
ливі» зарплати і пенсії.

Так само уряд підтримує

створення в Україні конку-
рентного ринку газу. Саме
тому держхолдинг «Нафто-
газ України» і профільні
відомства мають спростити
доступ компаній-торговців
паливом до газових мереж,
аби забезпечити конкурен-
цію на ринку, що дуже важ-
ливо.

Того самого дня Кабінет
Міністрів схвалив проект
закону про стимулювання
суб’єктів господарювання
(теплокомуненерго) на ви-
користання альтернативних
видів палива і перехід на сти-
мулююче тарифне регулю-
вання. Документ розробила
Національна комісія, що здій-
снює державне регулювання
у галузях енергетики та кому-
нальних послуг. Голова струк-
тури Дмитро Вовк зазначив,
що проект закону дасть
змогу не лише економити
паливо, а й реконструювати
мережі та в подальшому зни-
зити тарифи.

Під час обговорення
питання перший віце-пре-
м’єр-міністр — міністр еко-
номічного розвитку і торгівлі
Степан Кубів зробив два
зауваження щодо проекту
закону: в частині норми про
обов’язкове стимулююче
регулювання, а також про
формування тарифів на
тепло за умови використан-
ня замісних технологій.
Міністри вирішили внести ці
зауваження до проекту
закону на етапі його обгово-
рення безпосередньо в
комітеті Верховної Ради.

* * *
Володимир Гройсман

разом із представниками
Кабінету Міністрів та лідера-
ми фракцій і груп Верховної
Ради домовився створити
робочу групу для аналізу
ціноутворення на газ в Ук-
раїні. Коли такої поперед-
ньої згоди досягли, глава
уряду розставив акценти під
час спілкування із журналі-
стами: «Була ініціатива Го-
лови Верховної Ради про те,
щоб ми зустрілися і обгово-
рили питання ціноутворен-
ня, ціни на газ. Я запропону-
вав утворити робочу групу,
терміново провести необхід-
ний аналіз, аудит, подивити-
ся, що відбувається, і дати
свої рекомендації».

Йдеться про створення
робочої групи на один тиж-
день. До її складу мають
увійти по одному представ-
нику від кожної групи і фрак-
ції парламенту. Ці особи
мають бути фахівцями з га-
зових питань, аби швидко
розібратися в ситуації. Го-
ловні питання: де Україна
купує природний газ та які
його обсяги вона видобу-
ває.

До речі, прем’єр акценту-
вав, що за 2,5 місяця роботи
нового Кабінету Міністрів він
не мав жодного контакту з
представниками деяких полі-
тичних сил парламенту, які
опікуються питаннями тари-
фів на комунальні послуги. У
цьому розрізі в нього виникло
запитання: «Урядовцям ра-
зом із народними депутата-
ми треба говорити про ціну
на газ чи про дестабілізацію
ситуації?»

«ЗАРПЛАТИ МАЮТЬ
ВИЙТИ ІЗ ТІНІ»

Суд снял арест и возобно-
вил деятельность компании
«Энергоатом». Об этом сооб-
щил Премьер-министр Вла-
димир Гройсман. Он также
добавил, что теперь будет
возможность восстановить
программу диверсификации
поставок ядерного топлива
для АЭС Украины и продол-
жить запланированные рабо-
ты по подготовке к осенне-
зимнему периоду. И уже сей-
час «Энергоатом» возобнов-
ляет платежи АО «ТВЭЛ» за
свежее ядерное топливо.

Компания уже получила
доступ к своим счетам, воз-
обновила деятельность?

— Это до конца недели
еще будет продолжаться, и с
понедельника мы получим
возможность определяться с
решением вопроса, связан-
ного с задолженностью, об-
разованной в результате дли-
тельного периода ареста сче-
тов, около полугода.

Почему счета аресто-
вывались и почему суд при-
нял решение снять этот
арест?

— Очень много факто-
ров. Вскрывшийся фактор,
связанный именно с «Укр-
електроватом», по иску ко-
торого был наложен арест
на счета НАЭК «Энерго-
атом». Там очень много при-
сутствует фактов, которые
показывают недобросове-
стность в оформлении доку-
ментов для подачи в суд
вплоть до подделки доку-
ментов, и сейчас идут рас-
следования незаконной де-
ятельности данного пред-
приятия. Это все было учте-

но при принятии решения
судом.

Юрий Недашковский
заявлял, что дефицит
электроэнергии состав-
ляет около трех гигаватт.
Так ли все плохо с украин-
ской энергосистемой?

— Украинская энергоси-
стема испытывает очень бо-
льшие трудности с обеспече-
нием достаточного количе-
ства электроэнергии. Тут есть
несколько факторов, которые
повлияли, что сейчас очень
много блоков атомных стан-
ций стоит. Это и необходи-
мость продления ресурсов
двух блоков Запорожской
атомной станции. Некоторые
проблемы, связанные с гене-
ратором, на Ривненской
атомной станции, которая
сейчас остановлена из-за
непланового ремонта. Так,
образовался дефицит элек-
трической энергии с учетом
температурного режима, а
также температуры, которая
установилась в Украине, по-
тому что резкое повышение
потребления населением
электрической энергии при-
вело к тому, что сейчас обсуж-
дается вопрос выхода из этой
сложной ситуации путем уве-
личения выработки электри-
ческой энергии именно в лет-
ний период – июль–август.
Надеюсь, что будет найден
компромисс, найдено реше-
ние данного вопроса. 6 июля,
на заседании правления на-
циональной компании «Энер-
гоатом» с участием мини-
стра энергетики, рядам на-
родных депутатов, в том
числе и Домбровского – это

исполняющий обязанности
руководителя профильного
комитета Верховной Рады и
его заместителя рассмат-
ривался данный вопрос.
Сейчас наши специалисты
изучают вопрос повышения
производства электриче-
ской энергии именно в этот
летний период.

Этот дефицит может
быть покрыт за счет атом-
ных электростанций?

— Сейчас это невозмож-
но, потому что мы не можем
ускорить регламентные рабо-
ты, связанные с ремонтом.
Три гигаватта – это очень
сильно сказано, сейчас нам
хотя бы до сотни нагнать,
чтобы увеличить, чтобы пере-
крыть этот дефицит потреб-
ления. Поэтому три гигаватта
– это на достаточно длитель-
ный период, на который
необходима будет электро-
энергия. Это не касается
суточного потребления. Три
гигаватта – это, практически,
три миллионщика, которые
должны запустить. Больше
речь должна идти о подготов-
ке к эксплуатации на осеннее-
зимний период, к которому
мы не готовы.

Сколько энергоблоков
находится в ремонте?

— Сейчас в ремонте 6 из
15 энергоблоков атомных
станций. Из них два – на про-
длении ресурса, один во вне-
плановом ремонте, осталь-
ные — в плановом ремонте.

Что касается подготов-
ки к осеннее-зимнему пе-
риоду. То, что счета разбло-
кировали, упрощает подго-
товку к отопительному се-
зону? Есть ли возможность
у «Энергоатома» рассчиты-
ваться со своими партнера-
ми?

— Сейчас у нас появилась
возможность, и теперь мы
уверены, что свежее ядерное
топливо будет вовремя изго-

товлено для загрузки в наши
аппараты, потому что 150
дней после проплаты требу-
ется России для выпуска нам
свежего ядерного топлива.
Таким образом, эту проблему
решаем и проблему уже отра-
ботавшего топлива, что поз-
волит такие перегрузки осу-
ществить. Уже к осенне-зим-
нему периоду мы подойдем
во всеоружии именно для
работы с максимальным ко-
личеством энергоблоков. Это
существенно облегчает рабо-
ту НАЭК «Энергоатом» и по-
является уверенность в ус-
пешном прохождении осен-
не-зимнего максимума, как и
в  предыдущие годы, когда мы
на грани возможного работа-
ли, но спасли энергосистему
от развала.

Снята ли уже идея су-
точного маневрирования с
мощностями атомных
электростанций?

— Вопрос снят в отноше-
нии проработки. Сейчас
проработка вопроса не при-
останавливалась, но она
требует нескольких средств,
достаточно детальной про-
работки, больших капитало-
вложений, которых сегодня
у нас нет. Поэтому сама идея
маневрирования, этот накал
спал с уходом предыдущего
руководства министерства
профильного и специали-
стов в кавычках, которые
возглавляли наше управле-
ние по атомной энергии, и с
учетом смены сейчас это
все притихло. Мы надеемся,
что в дальнейшем такие ско-
ропалительные решения
министерством принимать-
ся не будут. Сейчас сложи-
лась достаточно конструк-
тивная работа с нынешним
составом Министерства
энергетики и угольной про-
мышленности, где действи-
тельно прислушиваются к
мнению специалистов.

Энергосистема Украины
испытывает очень большие трудности

Заместитель Председателя Атомпрофсою-
за Украины — председатель профкома первичной
профсоюзной организации ГП НАЭК «Энергоатом»
Алексей Лыч в эфире радиостанции «Голос Столицы»
прокомментировал снятие ареста со счетов Ком-
пании, почему образовался дефицит электроэнер-
гии, а также готовность к осенне-зимнему периоду.

На Чорнобильську АЕС оголошено полювання
ЗОНА ВІДЧУЖЕННЯ — РИЗИКИ І ЗАГРОЗИ РЕФОРМУВАННЯ

ДОБРОВІЛЬНА ПОЖЕРТВА АТОМНИКІВ

ЮУАЕС: почесні донори України
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державної уваги, і вирішу-
вати його потрібно комп-
лексно, у тому числі розви-
ваючи дитячий спорт».

На атомній електростан-
ції (генеральний директор —
М.С. Панащенко) створено
своєрідний цех змістовного
дозвілля та відпочинку.
Утримання спортивного гос-
подарства: Палацу спорту,
плавального басейну, ста-
діону, комплексу спортивних
залів і майданчиків повністю
перебуває на балансі робо-
тодавця і на це витрачають-
ся значні кошти.

Проведення спортивно-
масової та оздоровчої робо-
ти з працівниками АЕС та
мешканцями міста покладе-
но на СК «Енергетик», дирек-
тором якого є заслужений
працівник фізичної культури
та спорту України С.А.
Балаян. А залучення дітей і
підлітків до занять фізичною
культурою та виховання
спортивного резерву забез-
печує Комплексна дитячо-
юнацька спортивна школа.
Колектив фізкультури і
школа підпорядковані пер-
винній профспілковій органі-
зації атомної електростанції,
яка й фінансує їх діяльність.

ШКОЛА ЧЕМПІОНІВ
Атомна станція ще добу-

довувалася, коли у грудні
1985 року Хмельницька
обласна рада профспілок
прийняла рішення про ство-
рення у Нетішині дитячо-
юнацької спортивної школи
на базі спортивних споруд
міста. На початку нового
року було проведено пер-
ший набір учнів. Здебіль-
шого це були діти, котрі
бажали займатися футбо-
лом, легкою атлетикою,
хокеєм на траві, лижним
спортом, шахами, а перші
тренування проводилися
просто неба та у спортивних
залах шкіл. 1 червня 2003
року школа була реорганізо-
вана у комплексну ДЮСШ
ППО «ХАЕС».

Зараз у нетішинській
КДЮСШ працюють відділен-
ня боксу, волейболу, гандбо-
лу, дзюдо, кікбоксингу, лег-
кої атлетики, плавання,
самбо, фехтування, футбо-
лу, в яких навчаються 987
юнаків та дівчат. Наймолод-
шим спортсменам, тим, хто
пізнає ази плавання, по
шість років, найстаршим, які
навчаються у ВНЗ, — за
двадцять.

Першим директором за-
кладу було призначено М.І.
Трофимчука. У різні роки на
цій посаді працювали — Г.В.
Бабаєва, О.Л. Недашков-
ська, В.В. Штурбабін.

Безумовно, головна цін-
ність школи — це її кадри:
двадцять один тренер. За 30
років тут працювали сім
заслужених тренерів Украї-
ни: Геннадій Горохов, Сергій
Рижук, Віталій Цисарук,
Володимир Моцюк, Вадим,
Валерій та Ольга Штурбабі-
ни. Згодом Валерій і Ольга
Штурбабіни отримали зван-
ня «Заслужений працівник

фізичної культури та спорту
України». Дивовижно, як в
одному невеличкому колек-
тиві водночас зібралося
стільки талановитих трене-
рів-педагогів! Це і фахівці
старшого покоління — Г. Го-
рохов, подружжя Штурба-
біних, С. Шершень, А. Гру-
шин, В. Мазуров, О. Кас-
паров, О. Краснов, В. Мо-
цюк, Л. Коробчук. І молоді
тренерські кадри, котрі на-
копичують досвід і вже ма-
ють певні успіхи, — С. Кузь-
мінчук, В. Возний, А. Олій-
ник, І. Сумін, Н. Самурай, М.
Чухмарова, С. Ткачук, Р.
Шпак, М. Грушин.

Більшість з наставників
колись працювали вчителя-
ми фізичного виховання у
школах міста, а потім пере-
йшли на тренерську роботу
до спортивної школи, маючи
знання з педагогіки, методи-
ки, власне бачення профіль-
ного виду спорту.

Двадцять восьмий рік
працює у спортшколі заслу-
жений тренер України
Геннадій Горохов. Колись
молодий тренер, приїхавши
на Поділля після закінчення
Тульського педагогічного
інституту, і розпочав історію
нетішинського самбо та
дзюдо. Саме тоді у спортив-
ній школі було відкрито відді-
лення боротьби.   Першими
торували шлях до медалей
світового та європейського
гатунку його вихованці: Р.
Задворний, Ю. Пилипчук, Д.
Бабійчук, І. Музика, І. Ва-
сильчук, С. Оніщук, Р. Ріпа, С.
Пилаєв. Чотирьом з них — Р.
Задворному, Ю. Пилипчуку,
Д. Бабійчуку, І. Васильчуку,
присвоєно звання заслуже-
них майстрів спорту. Ще двоє
вихованців — майстри спор-
ту міжнародного класу, а
більше тридцяти — майстри
спорту. Зараз на відділеннях
самбо та дзюдо навчаються
понад 170 юнаків.

Мають певні успіхи на
міжнародних та Всеукраїн-
ських змаганнях і вихованці
відділень пауерліфтингу,
легкої атлетики, волейболу,
плавання, гандболу.

ФУТБОЛЬНІ
ЗНАМЕНИТОСТІ

Одним з перших вихо-
ванців відділення футболу,
яке у вісімдесяті роки очолю-
вав тренер М. Телебей, був
юний Віталій Косовський, у
майбутньому знаний гра-
вець збірної України та київ-
ського «Динамо».

Тато і мама Віталія в ті
роки працювали на будів-
ництві атомної станції і не
мали власного житла у місті,
тож хлопчику щодня доводи-
лося добиратися на трену-
вання за десять кілометрів із
сусіднього Острога. Він вия-
вився наполегливим і тала-
новитим, і незабаром його
запросили до футбольної
команди професіоналів, а
потім і до київського «Ди-
намо». Зараз Віталій Косов-
ський працює дитячим тре-
нером у прославленому
колективі і виховує молоде
покоління українських фут-
болістів.

Нетішинці уважно слідку-
ють  за футбольною кар'є-
рою ще одного свого земля-
ка Валерія Федорчука, кот-
рий нині перебуває у складі
команди «Динамо» (Київ).
Сподіваємося, що з роками і
з нього виросте гарний тре-
нер,  на це є підстави. Вале-
рій став ініціатором і спонсо-
ром проведення у рідному
місті дитячого футзального
турніру. На власні кошти
закуповує для переможців

кубки, медалі, спортивну
форму, календарі та солодо-
щі. Турнір став традиційним,
минулого року проводився
вп'яте.

Більше десятка вихован-
ців відділення футболу гра-
ють зараз у професіональ-
них командах в Україні та за
кордоном. Неодноразово
нетішинські юнаки перема-
гали у Всеукраїнських
юнацьких і дитячих турнірах.
2000 року вибороли звання
чемпіонів Всеукраїнського
клубу «Шкіряний м'яч» і
представляли Україну на
міжнародному дитячому
турнірі на призи фірми
«Данон». 2015 року у Франції
двома складами вибороли
золоті і срібні медалі ще в
одному світовому турнірі.

ФЕХТУВАЛЬНА
СТОЛИЦЯ УКРАЇНИ
У фехтувальному світі

Нетішин називають не інак-
ше, як столицею української
шаблі, а натхненником успі-
хів вважають Валерія Вікто-
ровича Штурбабіна. У дитин-
стві Валерій захоплювався
багатьма видами спорту —
боксом, легкою атлетикою,

плаванням, боротьбою сам-
бо, але згодом зупинився на
фехтуванні. Закінчив Бакин-
ський інститут фізкультури і,
ще будучи спортсменом,
почав працювати дитячим
тренером.

Коли переїхав до Неті-
шина, у місцевій спортивній
школі була вакансія тренера
з плавання. Майже рік
Валерій Вікторович готував
юних плавців, і досить непо-
гано, а одного разу запропо-

нував керівництву відкрити
відділення фехтування. На
щастя, у середній школі вчи-
телем словесності тоді пра-
цювала майстер спорту з
фехтування Олена Недаш-
ковська, дружина гендирек-
тора електростанції, і їй вда-
лося переконати чоловіка
допомогти втілити цю ідею у
життя. У 1992 році відділення
фехтування у Нетішинський
спортивній школи було від-
крито. Олена Недашковська
кілька років пропрацювала
там тренером і зробила вне-
сок у виховання майбутніх
зірок спорту, а її донька
Дар'я була першою учасни-
цею Олімпійських ігор серед
нетішинців.

Нині Юрій Олександро-
вич Недашковський є прези-
дентом ДП НАЕК «Енер-
гоатом», і в успіхах спорт-
сменів-атомників є його ва-
гомий внесок.

Тренування юних фехту-
вальників проводилися у
шкільному спортзалі після
закінчення уроків, а пізніше
їм виділили невеличкий зал у
підтрибунному приміщенні
стадіону. Через два роки у
таких скромних умовах кіль-
ком вихованцям, серед яких
були і сини Валерія Вікто-
ровича — Вадим і Олег, вда-

лося стати майстрами спор-
ту і «засвітитися» на юнаць-
кому чемпіонаті країни.

У 1998 році нетішинці,
котрих зарубіжні спеціалісти
за юний вік ласкаво назива-
ли «дитячим садком Валерія
Штурбабіна», дебютували на
міжнародній арені. На чем-
піонаті світу серед юніорок
Дар'я Недашковська вибо-
рола срібну медаль, у фіналі
поступившись майбутній
олімпійській чемпіонці аме-
риканці Маріель Загуніс.
Відтоді  вже не було світо-
вих і європейських турнірів,
з яких подоляни не повер-
талися б додому без наго-
род.

А найгучніший успіх очі-
кував Валерія Вікторовича у
2008 році: на Олімпійських
іграх у Пекіні жіноча шабель-
на збірна України, яку він
очолював, сенсаційно вибо-
рола золоті медалі. У складі
тієї команди були і дві вихо-
ванки нетішинської спортив-
ної школи — Галина Пундик
та Ольга Жовнір.

Дівчата стали справжні-
ми героїнями українського
спорту, а тренер отримав
світове визнання.

У чому секрет тренер-
ського успіху Штурбабіна? 

В одному з багатьох
інтерв'ю Валерій Вікторович
коротко відповів на це запи-
тання: «Треба дуже любити
свою справу».

Після повернення з
Китаю дівчат зустрічали усім
містом. До речі, Нетішин —
єдиний населений пункт в
Україні, де мешкають п'ять
заслужених майстрів спорту
з фехтування, а три члени
родини Штурбабіних мають
звання заслужених тренерів
країни. До цього, ще оди-
надцять майстрів спорту

міжнародного класу й трид-
цять — майстрів спорту. За
популярністю у місті фехту-
вання — спорт № 1, і трене-
ри тут давно не ходять по
школах, запрошуючи дітей
до секції. Тут інша проблема
— як потрапити до секції.

ЮВІЛЕЙ І НОВІ ЦІЛІ
Дванадцять років неті-

шинську школу очолює
почесний працівник фізичної
культури і спорту України
Валерій Леонідович Кравчук.
Майже з дня заснування
школи працює заступником
директора Г.В. Бабаєва, сім-
надцять років на посаді ще
один із заступників — С.Л.
Горохова. Обидві — профе-
сіонали своєї справи.

«Дуже пишаюсь нашим
дружним колективом і всім
щиро вдячний за порозуміння
та співпрацю, — каже Валерій
Леонідович. — Особлива
подяка керівникам атомної
електростанції та профспіл-
кової організації, без допомо-
ги котрих були б неможливі
наші успіхи у роботі».

Цьогоріч школа відзна-
чає тридцятирічний ювілей.
Пишатися колективу школи
є чим: це звання, медалі і
кубки, здобуті на міжнарод-
них і Всеукраїнських змаган-
нях, олімпійські, світові та
європейські чемпіони, за-
служені майстри спорту,
майстри спорту міжнарод-
ного класу, дружний тренер-
ський колектив. Але головне
досягнення школи — тисячі
нетішинських юнаків і дівчат,
залучених за ці роки до
занять фізкультурою та
спортом...

Микола МЕРКУШЕВ,
заступник голови
спортклубу «Атом

України»

НЕТІШИН — КУЗНЯ СПОРТИВНИХ ЗІРОК

Дмитро БОЙКО, учас-
ник особистих змагань
серед шаблістів у Лондоні
— 2012 вихованець Не-
тішинської КДЮСШ

Аліна КОМАЩУК

Золото Пекіна — 2008

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

ГОРДІСТЬ СПОРТИВНОГО НЕТІШИНА

ОЛІМПІЙСЬКІ ЧЕМПІОНИ
Пундик Галина — фехтування. Пекін, 2008 р. 
Жовнір Ольга — фехтування. Пекін, 2008 р.

ЧЕМПІОНИ ЄВРОПЕЙСЬКИХ ІГОР
Жовнір Ольга — фехтування. Баку, 2015 р. 
Комащук Аліна — фехтування. Баку, 2015 р.

УЧАСНИКИ ОЛІМПІЙСЬКИХ ІГОР
Недашковська Дар'я — фехтування Афіни, 2004 р. 
Штурбабін Олег — фехтування. Афіни, 2004 р. 
Бойко Дмитро — фехтування. Лондон, 2012 р.

ЗАСЛУЖЕНІ МАЙСТРИ СПОРТУ УКРАЇНИ
Дмитрук Олена — пауерліфтинг, Штурбабін Олег –

фехтування, Бабійчук Дмитро – самбо;
Бойко Дмитро – фехтування, Скрипка Тетяна –

пауерліфтинг, Пилипчук Юрій – самбо;
Задворний Руслан – самбо, Пундик Галина – фехту-

вання, Жовнір Ольга – фехтування, Васильчук Іван –
самбо, Комащук Аліна – фехтування.

ЗАСЛУЖЕНІ ПРАЦІВНИКИ ФІЗИЧНОЇ КУЛЬТУРИ
Штурбабін Валерій Вікторович 
Штурбабіна Ольга Каральтдинівна 
Балаян Станіслав Араратович

ЗАСЛУЖЕНІ ТРЕНЕРИ УКРАЇНИ
Горохов Геннадій Васильович — самбо
Рижук Сергій Олексійович — пауерліфтинг
Штурбабін Валерій Вікторович — фехтування
Штурбабіна Ольга Каральтдинівна — фехтування
Цисарук Віталій Миколайович — фехтування
Штурбабін Вадим Валерійович — фехтування
Моцюк Володимир Володимировч — футбол

Бронза Європейської першості для нетішинки Аліни Комащук
У рамках чемпіонату Європи,

що проходив у польському місті
Торунь, відбулися командні зма-
гання шаблістів.

Українська збірна з фехту-
вання на шаблях у складі Ольги
Харлан, Олени Вороніної, Олени
Кравацької та Аліни Комащук
стартувала в турі прямого вибу-
вання під другим номером. Спо-
чатку українські шаблістки обі-
грали представниць Азербайд-
жану з рахунком 45:23, але на-
ступна зустріч з француженками
за потрапляння у фінал, на жаль,
завершилася не на користь
збірної України.

Ольга Харлан, Аліна Кома-
щук, Олена Вороніна та Олена
Кравацька почали зустріч дуже

впевнено, поступово збільшую-
чи розрив у рахунку, але пере-
ломним став поєдинок Комащук
— Берді, де француженка зуміла
завдати 12 ударів та істотно
скоротити заділ, створений ук-
раїнками. У бою Кравацька —
Бруне французька шаблістка та-
кож змогла відігратися: вона
завдала десять ударів проти
чотирьох від Кравацької і вивела
свою збірну в лідери. На жаль,
собі лідерство українки так і не
зуміли повернути, завершивши
зустріч з рахунком 40:45.

У поєдинку за «бронзу» чем-
піонату Ольга Харлан, Аліна
Комащук, Олена Вороніна та
Олена Кравацька зустрілися з
польками. Зустріч була досить

напруженою, і сюжет розвитку
подій чимось нагадував попе-
редні поєдинки з францужен-
ками: українки спочатку вигра-
вали, але під кінець польки стали
наздоганяти суперниць. Як і в
зустрічі Франція — Україна, ра-
хунок перед фінальним боєм був
40:39 на користь українських
шаблісток. Як завжди найва-
жливіше завдання — завер-
шення зустрічі — доручили ліде-
ру національної збірної з фех-
тування на шаблях Ользі Хар-
лан, з чим вона прекрасно впо-
ралася. Ольга обіграла Бог-
намі Йозвяк з рахунком 6:2,
вирвавши таким чином у опо-
ненток перемогу для збірної
України.
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

ЧЕМПІОНАТ СВІТУ З АРМСПОРТУ

ЕНЕРГОДАР: СВЯТО ЗДОРОВ’Я НА ВОДІ

ПРАВИЛА ЗАХИСТУ ВІД СПЕКИ

Правильно одягайся. Відмовся від синтетичних
речей. Носи простий одяг з легких натуральних тканин
світлих відтінків. Головний убір — обов’язковий!

Приймай «правильний душ». Зведи до мінімуму
використання мийних засобів, вони сушать шкіру, яка в
результаті погано дихає, а отже, не понижує належним
чином температуру тіла.

Охолоджуй приміщення. Якщо немає кондиціонера,
зволожуй повітря в приміщенні за допомогою пульвери-
затора, завішуй вікна вологою тканиною. Користуйся вен-
тилятором, поставивши перед ним пляшки із замороже-
ною водою.

Менше їж. Відмовся від солодощів та гострих страв.
Вони посилюють потовиділення. Утримуйся від смаженої,
жирної, гострої і солоної їжі. Споживай невеликі порції
страв, багатих білком та клітковиною, бо твоєму організму
потрібно влітку на 5 % менше енергії й 15 % менше кало-
рій. Снідай раніше — о 6.00–7.00 ранку, обідай — до
настання полуденної спеки — об 11.00, а вечеряй — о
18.00. За дві години до сну з’їж нежирний кисломолочний
продукт.

Не пий будь-що. Споживай не менше 2,5–3 л рідини
на день з температурою 18–20°С. Пий  кожні 40–50  хв. по
100–200 мл води, компоту, чаю,  свіжих соків, морсів, нату-
рального лимонаду. Якщо маєш захворювання серцево-
судинної системи, нирок, порушення обміну речовин —
пий удвічі менше. Кава й слабоалкогольні напої — зайве
навантаження на судини.

Охолоди зап’ястя. Потримавши руки у холодній воді
не менше 10 сек., на годину знизиш температуру тіла.

Закривай вікна. Закрий усі штори і жалюзі — знизиш
температуру на 3-10 °С. Наклей на шибки сонцезахисну
дзеркальну плівку, яка затримує 100% ультрафіолету та
40–80 % ультрачервоного випромінювання.

За повідомленням Державної санітарно-
епідеміологічної служби України

Сергей Марченко –Сергей Марченко –
бронзовый призер чемпионатабронзовый призер чемпионата
мира по армспортумира по армспорту

Выступал силач в весо-
вой категории до 100 кг.
Среди 10-ти его соперни-
ков были представители
Финляндии, Канады, Мол-
довы, России.

В первый день соревно-
ваний в упражнении «Рол-
линг-тандер» Сергей вы-
полнил норматив мастера
спорта международного
класса, подняв 88 кг. Во вто-
рой день он выступал в ста-
новой тяге (Апполон ак-
сель) и поднял 175 кг, бук-
вально вырвав бронзовую
медаль у опытного силови-
ка из Крыма. «Я выиграл у
крымчанина по собственно-
му весу, — рассказывает
С.Марченко. — До конца
соревнований наша борьба
была на равных, в итоге оба
подняли по 175 кг, но я ока-
зался на 3 кг легче, и стал
третьим. Участвовал я и в
двух других дисциплинах,
где была абсолютная весо-
вая категория (вес участни-
ков не ограничивался). В
обоих упражнениях был
четвертым среди более 20
силачей, уступил крупным

спортсменам. Хотел уча-
ствовать еще в некоторых
упражнениях, но за неделю
до соревнований получил
травму. Когда поднимал
175 кг, понимал, что разыг-
рывается медаль, поэтому
стиснул зубы и, преодоле-
вая боль, вытянул вес.
После этого уже не смог
продолжать соревнова-
ния».

Сергей Марченко и его
тренер Эдуард Аноткин
довольны результатом. В
командном зачете украин-
цы стали вторыми, на пер-
вом месте — сборная Рос-
сии, на третьем — Мол-
довы, на четвертом — Ка-
нады, на пятом — Фин-
ляндии. Поставленную пе-
ред собой задачу: поехать
на чемпионат мира и при-
везти хотя бы бронзовую
медаль Сергей выполнил.
В ближайших его спортив-
ных планах — участие в
соревнованиях в рамках
Спартакиады Атомпроф-
союза Ураины.

Татьяна
КОРСУНОВСКАЯ

С началом гонок ее
участников поздравили за-
меститель генерального
директора ЗАЭС по кадрам
и социальному развитию
Александр Кривцов, пред-
седатель профсоюзного
комитета ЗАЭС Николай
Захаров, городской голова
Павел Музыка. Все пожела-
ли участникам регаты удач-
ных стартов, попутного
ветра и легкой победы.

Со своей стороны, пред-
седатель Энергодарской
городской федерации па-
русного спорта, профли-
дер энергодарской объе-
диненной организации
профсоюза Виктор Поли-
хранов поблагодарил ад-
министрацию, профсоюз-

ный комитет и трудовой
коллектив Запорожской
АЭС за организацию рега-
ты и за огромный вклад в
развитие парусного спор-
та. Ведь ежегодно кубок
ЗАЭС собирает до 50 и
больше лодок (рекордное
количество — 65 бортов). В
то время как на чемпионат
Украины приходят до 25
яхт.

Погода в этот раз по-
радовала. Были и порывы
ветра до 10 баллов, и пол-
ный штиль — все условия
для того, чтобы показать
мастерство и выносли-
вость в честной борьбе. За
два дня прошло три гонки. 

Лучший результат сре-
ди энергодарских  яхт пока-

зала «Гетьман» — 1-е место
в классе 1/4 тонны. Кстати,
капитан яхты — инженер
ОНиОЭ Олег Содома впер-
вые на соревнования взял
юнгу — своего сына Да-
нила. И капитан, и члены
экипажа остались довольны
достойным поведением на
воде юнги. Кроме Данилы, в
гонках участвовало еще
семь юнг, чем городская
федерация парусного спор-
та очень гордится.

В своих стартовых груп-
пах лидировали еще пять
энергодарских экипажей —

«Гайдамак» (3-е место в
классе 1/2 тонны), «Гепард»
(2-е место среди тонни-
ков), «Северная Каролина»
(2-е место в классе 3/4
тонны), «Таврика» (3-е ме-
сто в классе 1/2 тонны),
«Славянка» (2-е место в
классе «шверборт»).

Главный же приз сорев-
нований — кубок ЗАЭС —
по праву достался экипажу
днепропетровской яхты
«ОСА», показавшей наи-
высшую абсолютную ско-
рость.

Лариса ЛЕВИЦКАЯ

Кубок ЗАЭС — у яхтКубок ЗАЭС — у яхтыы «ОСА»«ОСА»

Під час енергоквесту
його учасники відгадували
загадки, відповідали на
запитання ведучих, збира-
ли пазли, розгадували
кросворди та дізнавалися
цікаві факти про мирний
атом і його можливості,
дивилися мультфільми, а
також проморолик Южно-
Українського енергоком-
плексу.

Діти із задоволенням
брали участь в іграх і еста-
фетах. Більшість з них
знали, що таке атомна
станція, оскільки їхні бать-
ки працюють на цьому під-
приємстві. 

— Мені було дуже ціка-
во брати участь у цій грі, —
ділиться враженнями се-
мирічна Настя Волощук. —
Особливо сподобалися
мультики про «фіксиків» і
атоми. З них я дізналася,
що коли багато атомів, від-
бувається ланцюгова
реакція. Це дає електрику,

яка нам потрібна, аби в
квартирі було світло, щоб
можна було грати на ком-
п'ютері та готувати їжу.

Вдячні організаторам
енергоквесту й педагоги
табору «Калинонька». «Ця
розважальна гра корисно
різноманітить дозвілля від-
почиваючих дітей, — за-
значає вчитель початкових
класів Южноукраїн-ської
школи №2 Ольга Коваль.
— Вважаю, що їм дуже
корисно знати, де працю-
ють і чим займаються їхні
батьки, яке значення має
атомна електростанція для
країни та, зокрема, нашого
міста. Мені сподобалося
те, що це не просто екскур-
сія, а гра, під час якої дітям
просто доноситься така
складна тема як атомна
енергетика».

Відділ роботи
з громадськістю

та ЗМІ

ЮРИДИЧНА КОНСУЛЬТАЦІЯ

ЛІТНІ РОЗВАГИ ДЛЯ ДІТЕЙ АТОМНИКІВ

ЮУАЕС: енергоквест для юних відпочивальників

У якому випадку
можна відкликати лю-
дину з відпустки?

Такі правовідносини
регулюються Кодексом за-
конів про працю України
(КЗпПУ) і Законом України
«Про відпустки». Так, від-
повідно до ч. 8 ст. 79
КЗпПУ та ч. 3 ст. 12 ЗУ
«Про відпустки», відкли-
кання працівника зі щоріч-
ної відпустки можливе ли-
ше у випадках, передбаче-
них законом (відвернення
нещасних випадків, про-
стою, загибелі або псуван-
ня майна підприємства,
установи, організацій та за
дотримання таких вимог:

— наявність згоди пра-
цівника на відкликання зі
щорічної відпустки;

— основна неперервна
частина відпустки повинна
становити не менше 14
календарних днів (ч. 6 ст.
79 КЗпПУ);

— невикористана час-
тина щорічної відпустки

має бути надана працівни-
ку після закінчення дії при-
чин, з яких працівника бу-
ло відкликано з відпустки,
або за згодою сторін в
інший період часу.

При цьому слід зважа-
ти на те, що відмова пра-
цівника виходити на робо-
ту в разі відкликання з від-
пустки не розглядається як
дисциплінарний просту-
пок.

Чи можна компен-
сувати працівникам,
які зайняті на роботах
зі шкідливими умовами
праці, молоко гроши-
ма, якщо немає мож-
ливості його придбати
та умов для зберігання
на підприємстві? Якщо
так, то за якою варті-
стю мають його ком-
пенсувати?

м. Добропілля

Не можна. Бо праців-
никам, зайнятим на робо-

тах з важкими та шкідливи-
ми умовами, молоко без-
платно видається відпо-
відно до вимог норматив-
ного акта «Порядок бес-
платной выдачи молока
или других равноценных
пищевых продуктов рабо-
чим и служащим, занятым
с вредными условиями
труда», затвердженому
постановою Держком-
праці СРСР і Президії
ВЦРПС від 16 грудня 1987
року №731/П-143. У пункті
«в» цього акта чітко запи-
сано: «не допускать оплату
молока деньгами, замену
его другими товарами и
продуктами (кроме равно-
ценных — кефира, просто-
кваши, мацони и т.д.),
выдачу молока за одну или
несколько смен вперед,
равно как и за прошедшие
смены и отпуск его на
дом».

Якщо норматив-
ний термін викори-

стання спецодягу ми-
нув, а сам одяг че-рез
неінтенсивне викори-
стання ще незноше-
ний, чи можна продов-
жити його експлуата-
цію?

Звичайно, можна. Роз-
діл 3 «Положення про по-
рядок забезпечення пра-
цівників спеціальним одя-
гом, спеціальним взуттям
та іншими засобами інди-
відуального захисту (ЗІЗ)»,
затвердженого наказом
Держгірпромнагляду Ук-
раїни від 24.03.2008 р.
№53, дозволяє використо-
вувати такий спецодяг
після прання або хімчи-
стки, визначає не лише
можливість наднорматив-
ної експлуатації спецодя-
гу та спецвзуття, а й гро-
шового заохочення пра-
цівника за дбайливе став-
лення до збереження цих
ЗІЗ.

У червні в інформаційному центрі ВП «Южно-
Українська АЕС» провели енергоквест для молод-
ших школярів. У ньому взяли участь діти 7-8 років,
які відпочивають у міському оздоровчому таборі
«Калинонька». Цей захід став першим у серії пізна-
вальних ігор, які фахівці відділу роботи з гро-
мадськістю та ЗМІ ВП ЮУАЕС організовують для
доступного представлення школярам світу атом-
ної енергії.

В самом конце июня в энергодарском яхт-клубе
«Борисфен» в 15-й раз стар-товала регата крейсер-
ских яхт «Кубок Запорожской АЭС». Сегодня это
самые престижные и популярные соревнования
среди парусников области и соседних регионов. В
этот раз за главный приз — кубок ЗАЭС — боролись
48 экипажей: из Запорожья, Днепропетровска,
Никополя, Кривого Рога. Активными участниками,
как всегда, были и энергодарцы — в гонках участво-
вало 10 крейсерских яхт.

В Санкт-Петербурге недавно прошел чемпионат
мира по армлифтингу, в котором приняли участие
134 спортсмена. В составе сборной Украины на
соревнованиях выступил и силач Восточного горно-
обогатительного комбината, работник ремонтно-
механического завода Сергей Марченко. Он зачис-
лен в сборную Украины по итогам чемпионата
Украины, где был вторым.
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